

RESUM REUNIÓ TAULA BARRIS BAIXA DENSITAT I DISSEMINATS

Dia: 14 de juliol de 2021 a les 18 h

Telemàtica

Assistents:

Anna M^a Rodríguez - AV habitatges del MOPU

Raúl Jiménez - AV Can Palet de Vista Alegre

Isabel Prieto - AV Les Martines

Sofia Camilo- AV Les Carbonelles

Javier Carrobé - A. Propietaris Vista Alegre

Sergi Parra - Can Carbonell

Cristina Fernández - A. Propietaris Bon Aire Residencial

Rafael Carreras - Els Pinetons

Xavier Tardà- AV Can Gonteres

Jose Luis Charles Gracia - AV Font de l'Espardenyera

Angel Moreno - A. Veïns Torres Can Parellada

Miguel Hernandez Marquez - AV per la Unitat del nostre barri Can Parellada

Jose Miguel Chico Macias - Nova Associació de Veïns de Can Parellada

Jennifer Sánchez Hernández- Representant AVV El Molinot

Mercè Martí Arolas - A. de Propietaris i veïns de Les Fonts

Excusats:

Miguel Angel Moreno, regidor del Districte 7

Ordre del dia:

- 1.- Constitució de la Taula de Baixa Densitat
- 2.- Explicació del projecte d'instal·lació de càmeres de videovigilància
- 3.- Explicació de les propostes de dinamització comunitària
- 4.- Precs i preguntes

Desenvolupament de la sessió:

1.- Constitució de la Taula de Baixa Densitat

El Sr. Noel Duque recorda que ja hi va haver una trobada prèvia on es va presentar el projecte. Es tracta de crear un espai de debat i participació. A petició de les entitats s'abordaran el temes que considerem més necessaris.

Els membres de la Taula de baixa densitat i disseminats seran els següents:

Representants de l'Equip de Govern:

Noel Duque Alarcón, regidor/a d'Estructura Territorial, Districtes i Equipaments que n'exercirà la Presidència, i regidor del Districte VI.

Núria Marin Garcia, regidora Districte II

Jennifer Ramírez Porras, regidora Districte IV

Xavier Fernández Rivero, regidor Districte V

Miguel Ángel Moreno Félix, regidor Districte VI

Representants titulars de les entitats i nuclis de disseminats:

Anna Maria Rodríguez Vargas, representant AV d'Habitatges del MOPU

Raúl Jiménez Rodríguez, representant AVV Can Palet de Vista Alegre

Isabel Prieto Paredez, representant AVV Les Martines

Lola Lledó Alcalá, representant AVV Les Carbonelles

Javier Carrobé Capella, representant Ass. de propietaris Vista Alegre

Xavier Tardà Massana, representant AVV Can Gonteres

Sergi Parra Vega, representant Can Carbonell

Jennifer Sánchez Hernández, representant AVV El Molinot

Cristina Fernández Gibert, representant Associació Propietaris Bon Aire Residencial

Rafael Carreras Guillén, representant Els Pinetons

J.L. Charles Gracia, representant AVV de la Font de l'Espardenyera

Miguel Hernández Márquez, representant AV per la Unitat del Nostre Barri Can Parellada

Gabriel Zafra Calero , representants Nova Associació Veïns Can Parellada

Francisco Contreras Hernández , representants Associació de Propietaris i veïns Les Fonts

Àngel Moreno López, representant de l'AV Torres Can Parellada.

Representants tècnics municipals:

Roser Ortega Aldea, coordinadora Districte II

M.^a Ángeles Bejarano Trujillo, coordinadora Districte IV

Isabel Fernández Lázaro, coordinadora Districte V

Andrés Montoya Vallejo, coordinador Districte VI

Antonia Fernández Pérez, coordinadora Districte VII

Miquel Pérez Almudaina, director de l'àrea d'Estructura Territorial i Atenció Ciutadana

Eva Magaña González, directora del Programa de Territori, Districtes i Atenció Ciutadana

Cristina Álvarez Guerrero, responsable tècnics/ques coordinadors/es de districte

Queda constituïda la Taula.

El Sr. Noel Duque passa al següent punt de l'ordre del dia indicant que es passarà al punt 3 per tal de que s'incorpori el Sr. Xavier Fernández

3.- Explicació de les propostes de dinamització comunitària

La Sra. Cristina Álvarez comenta que la dinamització comunitària és un element que teixeix els territoris, busca trobar aquells interessos comuns que ens identifiquen i ens uneixen i és l'impuls de projectes per aconseguir la millora de la convivència i la cohesió social. S'han treballat en els diferents barris i junt amb les coordinadores i coordinador, les propostes de dinamització comunitària abans de venir a la reunió. Us han facilitat una fitxa, que és molt important tenir omplerta, abans de marxar de vacances, per poder començar el programa d'activitats de dinamització al setembre. Necessitem tenir aquesta informació, com a molt tard, d'aquí una setmana. Així us donaríem de termini fins el proper dimecres, dia 21 de juliol, perquè, ens feu arribar les fitxes amb la concreció de les activitats, dates, pressupost, tot i ser molt conscients, de les possibles modificacions que ens pot portar la situació de pandèmia. Igualment ara, us passem la paraula perquè pugueu presentar les propostes que heu treballat per donar-les a conèixer a tots els territoris i així poder-les compartir.

Començarà l'Anna Rodríguez dels Habitatges del MOPU del districte 2. Seguirà el Raúl Jiménez de l'AV de Can Palet de Vista Alegre, com a portaveu del districte 4. A continuació el Xavier Tardà Masana de Can Gonteres per presentar les del districte 5. El José Luis Charles de la Font de l'Espardenyera del D6. I finalment la Mercè Martí Arolas, representant de l'Associació de Propietaris i Veïns de Les Fonts, que exposarà la proposta de la seva entitat i la Nova AV, l'Av Torres i l'Av Unitat de Can Parellada.

S'adjunta la informació referent a la dinamització (ANNEX 1).

2.- Explicació del projecte d'instal·lació de càmeres de videovigilància

El Sr. Xavier Fernández, regidor de seguretat ciutadana informa que al pressupost d'aquest anys es va aprovar una partida per a la instal·lació de càmeres de videovigilància en totes les urbanitzacions i nuclis de baixa densitat de Terrassa. Ja està finalitzat l'estudi i el procés de licitació ja està en marxa. Aquest procés administratiu i licitació té uns terminis d'entre 8 o 9 mesos. Si no hi ha demora, el primer trimestre del 2022 hauran d'estar instal·lades i en funcionament totes les càmeres. Abans de la instal·lació i quan tinguem la ubicació exacta, es farà una prèvia amb les associacions implicades per donar tota la informació.

El Sr. Raúl Jiménez i pregunta sobre la partida pressupostaria ja que no es faran aquest any pregunta si passa al proper any i comenta que li agradaria discutir amb policia la ubicació de les càmeres i quantes càmeres van a cada ubicació.

Respon el Sr. Xavier Fernández que garantitza que si no es al finals d'any, serà al primer trimestre del 2022 quan es col·loquin les càmeres. Sobre la ubicació de les càmeres es va fer una consulta a dues empreses per conèixer els punts més idonis per la ubicació de les càmeres i es compartirà amb els veïns i veïnes.

El Sr. Jose Luis Charles comenta que només demanen tres càmeres i la ubicació la tenen clara. Per altra banda demana un sistema de reconeixent de matrícula similar al de Matadepera.

Respon el Sr. Xavier Fernández i diu que en referència a la quantitat de càmeres es farà cas al experts que ens estan assessorant. En tema del reconeixement de matrícules i compartir aquesta informació amb l'Ajuntament de Matadepera, jurídicament no és viable, però hi ha una bona coordinació policial. El programa informàtic de les càmeres que s'instal·laran es molt complet i estarà connectat a unes altres bases de dades policials d'interès.

La Sra. Mercè Martí pregunta si hi haurà complementarietat amb l'Ajuntament de Sant Quirze pel tema de les càmeres. Pregunta sobre les característiques de les càmeres i si estan pensades pel control dels espais públics en referència al *botellons*, els aparcaments i el vandalisme.

Respon el Sr. Xavier Fernández que en el cas d'un fet delictiu la identificació seria valida davant d'un jutge. El *botellon* no és un delicte greu i un jutge no administraria mai una identificació per aquesta activitat. No volem una ciutat amb mil càmeres. Es tracta de ser eficients i donar una resposta al ciutadà i aquests recursos s'han de destinar a les entrades i sortides dels barris.

El Sr. Xavier Tardà preguntà si la instal·lació es farà tota a l'hora o anirà per districtes per què no vol que Can Gonteres quedi l'últim. Demana no confiar tot als tècnics i preguntar a les entitats veïnals que coneixen el territori i demana coordinació amb els municipis del voltant.

Respon el Sr. Xavier Fernández que la voluntat es que la instal·lació de les càmeres es faci a la vegada a tots els districtes de la ciutat.

El Sr. Ángel Moreno demana que s'aclareixi si són legals o no ho són. Per altra banda demana una campanya d'informació per part de l'Ajuntament a les empreses que venen els materials de construcció per etiquetar les saques de runa i que les botigues de mobles i electrodomèstics exigeixin als autònoms el rebut de la deixalleria. En referència als *botellons* i a les situacions que es donen, considera que en alguns casos hi ha delicte i que si es dona una situació excepcional s'han de prendre mesures excepcionals.

Respon el Sr. Xavier Fernández i diu que hi ha diferents tipus de càmeres i diferents situacions als diferents municipis. Però es molt difícil que s'autoritzi la instal·lació de càmeres de vigilància ciutadana. Que són les

més difícils de motivar i justificar. Es pot donar el cas en municipis on no hi hagi policia municipal o molts pocs efectius. Això no vol dir que no hi hagi espais de la ciutat que siguin mereixedors d'una instal·lació però per actes incívics de *botellons* no hi ha cap lloc que estiguin autoritzades. Sobre les campanyes informatives, hi ha una ordenança que està especificats quines empreses de sac de runes estan autoritzades a la ciutat.

La Sra. Sofia Camilo vol saber si les càmeres es posaran a tots els barris.

Respon el Sr. Fernández que precisament el tema de les càmeres s'ha endarrerit perquè la voluntat és instal·lar-les a tots els barris disseminats.

4.- Precs i preguntes

Pren la paraula el Sr. Xavier Tardà i diu que en tema de neteja s'hauria de anar cap sistema de recollida porta a porta de totes fraccions i un sistema de la recollida de la poda i dels trastos vells. Pel que fa a la mobilitat i el manteniment, fa anys que es demana l'arregament del camí de Can Gonteres i revisar el pont que es va fer fora de normativa i fer-ho una mica més peatonal. En referència a l'anella verda, es va fer dues propostes en el projecte participatiu de l'any 2018 i que encara no s'han executat. S'han dut a terme accions al tram 4 i al tram 5 de l'anella verda, però no al tram 3 al quan pertanyen i li agradaria saber el motiu de perquè s'ha saltat el tram 3. Demana que es faci la neteja forestal no només de la part frontal de la plaça del Pi si no també de la part del darrere. Aquest tema es va plantejar al darrer consell municipal del districte. Pel que fa al transport demana una millora del vehicle actual que fa la línia 13 comenta que si no serveix per altres barris tampoc serveix per al seu per què cada setmana té una averia.

Respon el Sr. Noel Duque i diu que entén que s'hauran de fer monogràfics dels temes que apareguin a la taula. Demana que si el prec és que a la pròxima sessió es tracti un tema ho podem fer i establir-ho com a punt de l'ordre del dia de la següent sessió. Demana que les coses que són molt concretes de cada barri es treballin en les diferents comissions que es poden fer dintre de la Taula.

Pren la paraula la Sra. Mercè Martí i comenta que tots aquesta barris estan envoltats de boscos i torrents i remarca importància del tema de la neteja forestal que ja han estat treballant amb la coordinadora del districte.

Pren la paraula el Sr. Raúl Jiménez i pregunta quin procediment es seguirà amb el tema de la poda. Hi ha una prova pilot a Can Parellada que no funciona però segueix i els demès en tenim i no ho entenem. Fa anys que demanen una recollida a la primavera i l'estiu i sempre els hi diuen que no, que ECO-Equip no disposa de recursos i pregunta si la recollida porta a porta l'ha de fer Eco-Equip o s'hauria de subcontractar. Comenta també que a Can Palet de Vista Alegre si que disposem de deixalleria mòbil una vegada al mes però que la resta de disseminats dels districte 4 no disposa d'aquest servei. Pel que fa al transport públic pregunta si el taxi bus s'estendrà a la resta de districtes i barris de Terrassa. Pel que fa a la seguretat comenta que està molt bé el tema de les càmeres però que la seguretat també passa per la neteja de les herbes i que hi hagi carrers de doble sentit per on només hi passa un cotxe.

Pren la paraula el Sr. Ángel Moreno i comenta en relació a la intervenció del Sr. Raúl Jiménez que la prova pilot si que funciona però que funcionaria millor si es fes bé. Hi ha empreses de jardineria que fan abocaments als seus contenidors per què saben quan es fa aquesta recollida.

La Sra. Jennifer Sánchez i demana que es facin les neteges perimetrals.

Pren la paraula el Sr. Noel Duque i diu que s'hauran de fer subcomissions per tractar tots aquests temes que són comuns a la majoria del barris. En referència al taxi a demanda s'està treballant en el tema.

Pren la paraula el Sr. Xavier Fernández i en referència a les franges perimetrals contra els incendis i diu que la llei marca que l'obligació es la junta de propietaris. En el cas de que no es faci, l'administració local ha de trobar la forma de que es facin aquestes franges. En el cas de Terrassa es fa des de fa anys en base a

subvencions de la Diputació i a recursos de l'Ajuntament. I que es fa cada quatre anys cobrint totes les franges de la ciutat. Es treballa amb la Diputació per a què s'augmenti la partida i per part de l'Ajuntament s'ha passat d'uns 28 a 30 mil euros a prop dels 130.000 euros. S'està treballant per a que es puguin fer bianualment.

Pren la paraula el Sr. Raúl Jiménez i diu que fa dos mesos que espera una reunió amb protecció civil. Una cosa és dir als veïns i veïnes que del seu perímetre de parcel·la en fora s'ha de netejar dos o cinc metres i una altra cosa es dir-lis que la franja de baixa combustió i que passa a x metres de la seva propietat han d'anar allà a netejar-la. Demana una resposta estàndard per a tots el veïns.

Pren la paraula la Sra. Isabel Prieto i diu que Les Martines no està inclosa dintre d'aquesta franja de seguretat com es va demostrar aquest dissabte. Considera que l'Ajuntament ha d'obligar al propietari en el cas que no faci aquesta neteja.

El Sr. José Luis Charles llegeix un correu dirigit al Sr. Noel Duque:

Desde 2017 llevamos desde la FAVT con este tema, y se habían hecho solicitudes de porque no se creaba un distrito específico para los barrios periféricos de Terrassa, entendiend como tal, los barrios que no están unidos al núcleo urbano de la ciudad, por su problemática común con respecto a otros barrios.

Se nos dijo que no era viable esa solución, que después se habló de que a la Anella Verda se le otorgaría esa categoría, pero que tampoco acabó cuajando. Nos hicimos a la idea de que no tendríamos nuestro distrito, pues queríamos seguir en los nuestros actuales para no perder el contacto con los temas y problemáticas de la ciudad de la que formábamos parte.

Y pasados unos años se presenta el Distrito VII que recoge a los barrios de Can Parellada y Les Fonts, asunto que despertó ciertos comentarios en un sentido u otro, pero que nadie rechazó de manera tajante.

Y ahora pasado un tiempo se nos presenta por parte del Ayuntamiento la creación de una Taula para tratar las problemáticas de unos determinados barrios, incluyendo entre ellos a los que componen el CDVII.

Comentado el caso con algunas personas de algún otro barrio, nos salía la duda si era conveniente que todo un distrito formará parte de una entidad de inferior en representatividad y fuerza, sobre todo desde que en la última asamblea del DVI, la regidora Ona Martínez nos presentó un nuevo o modificado Reglamento de Participación, otorgando y ampliando a los CMDs con más atribuciones y fuerza en sus aportaciones a la ciudad.

Por lo tanto, lanzo una propuesta a todos los miembros de la Taula, si consideramos estar en una Taula, siendo conscientes de la fuerza que estas tienen, o pertenecer a un distrito con toda su fuerza y representatividad.

Como alguien dijo, "se hace camino al andar", y es lo que estamos haciendo, empezando a andar, en referencia a los barrios dispersos y de baja densidad, antes "barrios periféricos".

Y está claro que queda en nuestras manos el decidirlo.

Mi barrio concretamente, ha pertenecido al DV y al DVI con posterioridad.

Gracias.

--

José Luis Charles Gracia

Pren la paraula el Sr. Raúl Jimenez i diu que al programa de Tot x Terrassa es parlava de la creació d'un nou districte amb el barris que queden més allunyats del nucli urbà: Can Palet de Vista Alegre, Can Gonteres, Les Martines, Can Carbonelles, El Molinot i la Font de l'Espardenyera. Fa un mes ens trobem amb aquesta Taula i amb districte sencer que és el Districte 7 que té tots els serveis. En governs anteriors van

estar tres anys lluitant per una millora en residus que no es va donar i al final van abandonar la Taula. A la junta de Can Palet de Vista Alegre hi ha una sèrie de dubtes que considera que havia d'exposar. Espera no estar parlant un any i mig dels mateixos temes. Queda un any i mig per a les eleccions i saben que 4 o 5 mesos abans s'atura tot. Considera que potser es millor començant treien les herbes dels carrers que fer-ho amb una dinamització.

Pren la paraula el Sr. Noel Duque i comenta que si anem al programa electoral potser podeu trobar que són incoherents o que hem mirat de fer una cosa més àgil que un consell de districte. La voluntat de crear una taula era començar a fer accions. Si aquest òrgan decideix que vol ser un consell o vol ser un districte demana convidar al servei de qualitat democràtica i que expliqui els pros i contres. La cohesió social és el motor de molts canvis i intentem també començar amb temes de serveis com per exemple les càmeres de seguretat i properament tractarem el tema del taxi a demanda. En quant al tema de la presència de Les Fonts i Can Parellada en aquesta taula, aquest es un projecte de barris de baixa densitat i disseminats i no s'ha de vetar l'entrada a ningú.

Pren la paraula la Sra. Mercè Martí i comenta que cada barri té les seves característiques i si que Les Fonts té alguns serveis, però molt limitats i no ens sentim malament entre els disseminats per què contínuament ens hem de desplaçar.

Pren la paraula el Sr. Xavier Tardà i diu que quan ha plantejat aquests temes, seguretat, neteja i forestals i són temes que es van triar a una reunió al Districte 5 el dia 14 de juny i que es va considerar que podrien ser comuns a tots els disseminats, i per aquest motiu els ha volgut portar a la taula. I respecte a l'anella verda, considera que és un punt que pot unir a tots el disseminats.